
Pan

prof. Tomasz Grodzki 

Marszałek Senatu

Rzeczypospolitej Polskiej

Szanowny Panie Marszałku,

W odpowiedzi na pismo o sygnaturze BPS/043-67-2311/23 z dnia 13 września 2023 roku 
zawierające wspólne oświadczenie złożone przez senatorów Stanisława Gawłowskiego 
i Joannę Sekułę podczas 67. posiedzenia Senatu RP, w związku z decyzją Rady Polityki 
Pieniężnej o obniżeniu stóp procentowych o 0,75 punktu procentowego, przekazuję 
wyjaśnienia w sprawie.

W ww. oświadczeniu złożonym w dniu 7 września br. została zawarta prośba o informację 
i zestawienie wszystkich transakcji, które były przeprowadzane na opcjach walutowych.
Urząd Komisji Nadzoru Finansowego, dalej „Urząd KNF”, posiada dostęp do danych 
raportowanych przez podmioty finansowe i niefinansowe na podstawie przepisów 
Rozporządzenia EMIR (tj. Rozporządzenie (UE) nr 648/2012). Wśród instrumentów objętych 
tym obowiązkiem są również opcje walutowe tzw. FX Options. Urząd KNF cyklicznie 
analizuje dane raportowane przez podmioty zobowiązane na podstawie wymogów 
Rozporządzenia EMIR, jednak informacje gromadzone w repozytoriach transakcji 
ustanowionych na podstawie Rozporządzenia EMIR są objęte tajemnicą zawodową, o której 
mowa w art. 147 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o obrocie instrumentami finansowymi i nie są 
publicznie dostępne. 

Odnosząc się natomiast do kwestii transakcji związanych ze spółkami Skarbu Państwa, których 
dotyczy projektowana ustawa o Narodowej Agencji Bezpieczeństwa Energetycznego, 
informuję, że Urząd KNF szczegółowo przeanalizował transakcje na akcjach spółek PGE S.A., 
Enea S.A., Tauron S.A. oraz Energa S.A., które to spółki w dniu 17 lipca 2023 r. otrzymały 
propozycję warunków przejęcia aktywów węglowych od Ministerstwa Aktywów 
Państwowych, dalej „MAP”. W dniu upublicznienia powyższej informacji, trzy z czterech 
wytypowanych przez MAP podmiotów, Enea S.A., Tauron S.A. i PGE S.A. odnotowały 
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znaczące wzrosty, odpowiednio o 30,2 %, 22,4 % i 14,9 %. W przypadku Energi S.A. wpływ 
informacji na kurs był niewielki. Urząd KNF nie zidentyfikował nietypowych zachowań 
w obrocie akcjami tych spółek, a analiza transakcji dokonywanych na ich akcjach nie wykazała 
działań, które mogłyby uzasadniać podejrzenie manipulacji czy bezprawne ujawnienie 
i wykorzystanie informacji poufnej w obrocie giełdowym.

W oświadczeniu z dnia 7 września br. zawarto również prośbę o przekazanie informacji 
o inwestycjach związanych z energetyką jądrową, z tzw. esemerami, blokami, w kontekście 
wzrostu kursu akcji Elektrociepłowni „Będzin”. W wyniku przeprowadzonego postępowania 
wyjaśniającego zostały stwierdzone okoliczności wskazujące na nieprawidłowości w obszarze 
bezprawnego ujawnienia informacji poufnych, w związku z czym sprawa została skierowana 
do organów ścigania. Nieprawidłowości te nie dotyczyły obszaru esemerów. Na stronie Urzędu 
KNF zostały zamieszczone komunikaty dotyczące zarówno dynamicznej zmiany ceny akcji 
Elektrociepłowni Będzin S.A. jak i wniosków z postępowania wyjaśniającego (w załączeniu 
komunikat z dnia 3 lipca oraz 19 września 2023 r.).

Z poważaniem

Rafał Mikusiński
Zastępca Przewodniczącego 

Komisji Nadzoru Finansowego
/podpisano kwalifikowanym podpisem elektronicznym/
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